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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XLIV/2018 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  29 sierpnia 2018 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 13 radnych. Nieobecny był radny Mariusz 

Krzyżanowski i Robert Wcisło..  

Ponadto udział w Sesji RG wzięli: 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

3. Izabela Borkowska – Kierownik GZOPO w Zwierzynie 

4. Angelika Jaworska – Kierownik GOPS w Zwierzynie. 

 

Porządek obrad XLIV Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

 

1) Otwarcie XLIV zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

2)  Przedstawienie porządku obrad. 

3) Informacja o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w poszczególnych 

szkołach na terenie Gminy Zwierzyn. 

4)  Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5)  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych                 

    w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

6) Informacja Wójta Gminy Zwierzyn o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze 2018 roku. 

7)  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 

trybu ich pobierania, 

b) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych, 

c) utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Zwierzynie, 

d) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

e) zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Zwierzyn, 

f) uchwalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Zwierzyn, 

g) ustalenia na terenie Gminy Zwierzyn odstępstw od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych w miejscach publicznych, 

h) zatwierdzenia czynności  Wójta Gminy Zwierzyn polegających na przekazaniu skargi 

Prokuratora Rejonowego w Strzelcach Krajeńskich na uchwały Rady Gminy Zwierzyn 

w sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych znajdujących 

się na terenie Gminy Zwierzyn oraz w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 

z terenów i urządzeń cmentarzy komunalnych Gminy Zwierzyn wraz z udzieloną na 

skargę odpowiedzią  oraz udzielenia pełnomocnictwa do podejmowania dalszych 
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czynności w postepowaniach przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w 

Gorzowie Wlkp., 

i) ustalenia wynagrodzenia za pracę Panu Tomaszowi Ferdynandowi Marć-Wójtowi 

Gminy Zwierzyn, 

j) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, 

k) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zwierzyn . 

7) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                        

    i zapytania radnych. 

8) Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                           

    i zapytania sołtysów. 

9) Wolne wnioski i informacje. 

10) Zamknięcie XLIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XLIV zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
10 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych na sali obrad obecnych 

jest 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości przybyłych na sesję. 

         

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

           Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił porządek 

obrad XLIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. Następnie poinformował, że 

wprowadzone zostały zmiany do brzmienia punktu 6h, odczytując jego poprawne brzmienie. 

Za wprowadzonymi zmianami w brzmieniu punktu 6h radni głosowali jednogłośnie, 

głosowało 13 radnych. 

Radna Stefania Sierocińska  zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 6k – 

powołania doraźnej Komisji Statutowej, uzasadniając to tym, żeby skład komisji ustalała już 

nowa Rada, a na następną sesję we wrześniu przygotować projekt uchwały odnośnie zmian do 

statutu gminy. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG Zwierzyn po krótce przedstawił zmiany, które 

wprowadzone zostały do ustawy o samorządzie gminnym, a następnie poddał pod głosowanie 

wniosek radnej Stefanii Sierocińskiej. Za zdjęciem z porządku obrad punktu 6k głosowało 10 

radnych, przeciw głosował 1 radny (Mirosław Gniewczyński), wstrzymało się od głosu 2 

radnych (Włodzimierz Nobis i Dorota Kruszyna). Wniosek został przyjęty większością 

głosów i w związku z tym punkt 6k został wykreślony z porządku obrad, a każdy kolejny 

podpunkt  od litery l otrzymał numerację o jeden niżej. 

Następnie Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG wniósł do porządku obrad dodatkowy 

punkt „informacja o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w 

poszczególnych szkołach na terenie Gminy Zwierzyn”, jako punkt 3 porządku obrad. Za 

rozszerzeniem porządku obrad głosowało jednogłośnie 13 radnych. Wobec tego punktacja 

porządku obrad uległa zmianie od punktu 3 każdy kolejny otrzymał numerację o jeden wyżej. 
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3. Informacja o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w 

poszczególnych szkołach na terenie Gminy Zwierzyn. 

 

      Izabela Borkowska kierownik GZOPO w Zwierzynie poinformowała, że informacja 

została przedstawiona radnym w formie tabelarycznej, dodając, że w dalszym ciągu 

odnotowuje się spadek liczby uczniów w szkołach. 

 

Mirosław Gniewczyński otworzył  dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, czy będzie funkcjonowała Szkoła Podstawowa w 

Gościmcu.  

 

Izabela Borkowska poinformowała, że szkoła w Gościmcu będzie, a funkcję dyrektora szkoły 

będzie sprawowała osoba p.o. dyrektora szkoły. 

 

Informację o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w poszczególnych 

szkołach na terenie Gminy Zwierzyn radni przyjęli jednogłośnie, głosowało 13 radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali 

informacje pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska  zadała pytanie, czy jest możliwość uzyskania dofinansowania do 

urządzeń  fotowoltaicznych dla młodych mieszkańców, którzy się budują. 

 

Tomasz Marć wójt udzielając odpowiedzi poinformował, że RIO zakwestionowała takie 

darowizny, twierdząc, że nie należy tego czynić. Jeżeli zorientuje się, jaka tym tematem grupa 

ludzi byłaby zainteresowana, to spróbuje zgłosić pilotażowo szerszy program. Jednak na 

dzień dzisiejszy nie jest w stanie więcej nic powiedzieć, zorientuje się w sprawie i umieści 

informacje na stornie gminy. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, żeby mieszkańcy śledzili na stronie 

WFOŚ, gdyż indywidualnie również można w tym zakresie składać wnioski. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że zostało zwiększone dofinansowanie na remont drogi w 

Brzezince, zadając jednocześnie pytanie, czy uruchomiony został PSZOK w Górkach 

Noteckich.  

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że Sanepid w dniu dzisiejszym ma pobrać próbki, 

jeżeli będą pozytywne, to od września PSZOK będzie uruchomiony. 

 

Mirosław Gniewczyński zadał pytanie, czy są jakieś ustalenia odnośnie odwodnienia ul. 

Kurowskiej i Cmentarnej w Górkach Noteckich. 
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Tomasz Marć wójt odpowiedział, że starosta jest na urlopie, ale do tematu powróci. 

 

Mirosław Gniewczyński zwrócił się z prośbą, żeby sprostować informację odnośnie protestu 

mieszkańców w sprawie nie położenia dywanika, że nie była to mieszkanka ul. Cmentarnej. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że będzie to sprostowane. 

  

Mirosław Gniewczyński zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji.               
 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji 

(informacja w załączeniu do protokołu). 

Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął 

dyskusję i punkt 5. 

 

6. Informacja Wójta Gminy Zwierzyn o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze 2018 

roku. 

 

         Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG Zwierzyn poinformował, że omawiany 

punkt był przedmiotem wspólnego posiedzenia  komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn 

odczytała opinię komisji odnośnie realizacji budżetu gminy za I półrocze 2018 roku na 

podstawie informacji Wójta Gminy Zwierzyn opinia nr 228/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

          Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał 

opinię komisji odnośnie realizacji budżetu gminy za I półrocze 2018 roku  w działach 

będących przedmiotem działania komisji na podstawie informacji Wójta Gminy Zwierzyn 

opinia nr 227/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn otworzył dyskusję. Nikt nie 

zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał informację Wójta 

Gminy Zwierzyn o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze 2018r. pod glosowanie. Za 

przyjęciem informacji głosowało 12 radnych, wstrzymał się od głosu 1 radny (Grzegorz 

Kuchciński). 

 

7.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, 

jak również trybu ich pobierania, 
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Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie poinformowała, że treść uchwały nie 

ulega zmianie, zmienia się  tylko kwota kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze  z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak 

również trybu ich pobierania (opinia Nr 229/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały zmieniający  uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze  z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLIV/232/2018 

(uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

b) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych            

 

Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie w kwestii wyjaśnienia poinformowała, że 

Wojewoda Lubuski wymaga od gminy podpisania umowy  na zapewnienie miejsca dla 

bezdomnych. Zostało rozpisane zapytanie ofertowe i wybrano jedno miejsce w Fundacji Dom 

Wspólnoty Barka w Drezdenku. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie  ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych (opinia Nr 230/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych pod głosowanie. Udział 

w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XLIV/233/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

c) utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Zwierzynie 

 

Izabela Borkowska kierownik GZOPO w Zwierzynie w kwestii wyjaśnienia poinformowała, 

że od 01.09.2018r.  przedszkole podlegać będzie gminie, i żeby nie tworzyć zespołu szkolno-
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przedszkolnego  będzie utworzony ZPO w Zwierzynie, jak to było wcześniej, co pozwoli 

również na wykorzystanie pieczątek. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie  utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w 

Zwierzynie (opinia Nr 231/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  utworzenia Zespołu Placówek 

Oświatowych w Zwierzynie pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLIV/234/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

 

Tomasz Marć wójt gminy wskazał na wszystkie drogi, które mają zamiar zaliczyć do dróg 

gminnych. Poinformował, że wcześniej wystąpili z wnioskiem do Powiatu o wyrażenie opinii, 

która została wydana pozytywna. W tej chwili są to drogi gminne gruntowe. Dążą do tego, 

żeby to były drogi o randze dróg gminnych z nadanym numerem, wówczas będzie łatwiej o 

nie zadbać. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (opinia Nr 

232/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLIV/235/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

e) zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Zwierzyn 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie  zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia Nr 233/2018 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Zwierzyn pod głosowanie. 

Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 



7 
 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XLIV/236/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

f) uchwalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Zwierzyn 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia Nr 234/2018 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  uchwalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Zwierzyn pod głosowanie. 

Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XLIV/237/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

g) ustalenia na terenie Gminy Zwierzyn odstępstw od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych w miejscach publicznych 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie  ustalenia na terenie Gminy Zwierzyn odstępstw od 

zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych (opinia Nr 235/2018 w 

załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  ustalenia na terenie Gminy 

Zwierzyn odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych 

pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XLIV/238/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

h) zatwierdzenia czynności  Wójta Gminy Zwierzyn polegających na przekazaniu skargi 

Prokuratora Rejonowego w Strzelcach Krajeńskich na uchwały Rady Gminy Zwierzyn 

w sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych znajdujących 

się na terenie Gminy Zwierzyn oraz w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 

z terenów i urządzeń cmentarzy komunalnych Gminy Zwierzyn wraz z udzieloną na 

skargę odpowiedzią  oraz udzielenia pełnomocnictwa do podejmowania dalszych 

czynności w postepowaniach przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w 

Gorzowie Wlkp. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że została wprowadzona zmiana 

w tytule projektu uchwały oraz zmiana polegająca na tym, że zaraz po § 1 dodany został ust.1, 
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który to został skreślony w dalszej części uchwały. Następnie otworzył dyskusję, nikt nie 

zabrał głosu, wobec czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  

zatwierdzenia czynności  Wójta Gminy Zwierzyn polegających na przekazaniu skargi 

Prokuratora Rejonowego w Strzelcach Krajeńskich na uchwały Rady Gminy Zwierzyn w 

sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych znajdujących się na 

terenie Gminy Zwierzyn oraz w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z terenów i 

urządzeń cmentarzy komunalnych Gminy Zwierzyn wraz z udzieloną na skargę odpowiedzią  

oraz udzielenia pełnomocnictwa do podejmowania dalszych czynności w postepowaniach 

przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Gorzowie Wlkp. wraz z autopoprawkami 

pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XLIV/239/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

i) ustalenia wynagrodzenia za pracę Panu Tomaszowi Ferdynandowi Marć-Wójtowi 

Gminy Zwierzyn 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy w kwestii wyjaśnienia poinformowała, że 

wynagrodzenie nie ulega zmianie. Obniżeniu ulega wynagrodzenie zasadnicze, a podniesiona 

została kwota dodatku funkcyjnego i specjalnego. Kwota wynagrodzenia będzie taka sama, 

jak była dotychczas. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zdała pytanie, czy zgodnie z ustawą nie powinno się obniżyć 

wynagrodzenia o 20%, taką informację wyczytała w gazecie. 

 

Mirosław Gniewczyński poinformował, że obowiązujące „widełki” zostały obniżone o 20%. 

Radca prawny podpisał się pod projektem uchwały. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia za pracę Panu Tomaszowi Ferdynandowi Marć-Wójtowi 

Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLIV/240/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

Salę obrad o godz. 12
15 

opuścił radny Grzegorz Kuchciński. 

 

j) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok 

 

Ligia Kowalczyk- Piątek skarbnik gminy poinformowała o zmianach wprowadzonych do 

uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 
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2018 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych, projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLIV/241/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

 

k) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zwierzyn 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

punkt z  protokołu odnośnie rozpatrywanej skargi na działalność Wójta Gminy Zwierzyn  

podczas  wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn odbytego w dniu 27 

sierpnia 2018r.  

 

Włodzimierz Nobis wypowiadając się odnośnie złożonej skargi, poinformował, że przejechał 

odcinek drogi, o którym skarżący nadmienia i stwierdził, że jest jeszcze trzecia droga 

zrobiona przez nadleśnictwo, gdzie tylko ok. 30 m jest trochę w gorszym stanie. Dodał, że  

niedaleko posesji skarżącego mieszka osoba chora, do której nie ma problemu dojazdu. Od tej 

posesji do posesji  skarżącego jest ok. 100m i też dobrej drogi.   

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że starają się chociaż jeden raz, a nawet dwa razy w 

ciągu roku profilować drogi. Dodał, że dofinansowanie drogi Zamkowej w Górkach 

Noteckich zostało odrzucone przez wojewodę. Dlatego nie zgadza się ze stwierdzeniem, że w 

tej kwestii nic się nie robi. Uważa, że na pewno na terenie gminy są drogi w gorszym stanie, 

które wymagają pilniejszej interwencji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn poddał pod głosowanie 

bezzasadność skargi. Za rozpatrzeniem skargi, jako bezzasadna radni głosowali jednogłośnie. 

Głosowało 12 radnych. 

 

Następnie Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał projekt uchwały w sprawie  

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zwierzyn,  w którym skargę uznaje się za 

bezzasadną pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych, projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLIV/242/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

             

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

 

Renata Marcińczak w imieniu mieszkanki Rzekcina p. Łohunko prosiła o wycięcie gałęzi 

wierzb na zarośniętej drodze. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że wniosek w sprawie wycinki gałęzi przyjmuje i 

zostanie to zrobione. 
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Renata Marcińczak prosiła o wyprofilowanie nawierzchni drogi koło domu nauczyciela w 

stronę cmentarza w Zwierzynie. 

 

Urszula Kruszyna wnioskowała o remont ul. Nowej w Zwierzynie. 

 

Tomasz Marć wójt gminy stwierdził, że w pierwszej kolejności należy zadbać o mieszkańców 

doliny, którzy borykają się z dojazdem do swoich posesji, co nie znaczy, żeby nie chcieli 

zrobić wszędzie dywaników, ale nie zawsze jest to możliwe. Dodał, że też w pierwszej 

kolejności wybierają i zabezpieczają środki na te drogi, na które jest możliwość otrzymania 

dofinansowania. 

 

Anna Ryś-Konieczna: 

 zadała pytanie, co słychać w sprawie odcinka drogi od torów do boiska przy 

bajkowym przedszkolu, 

 prosiła o wytłumaczenie mieszkańcom ul. Wiejskiej i Noteckiej, Wojska Polskiego od 

torów do sali wiejskiej w Zwierzynie, dlaczego drogi nie są wykoszone i 

odkrzaczone, 

 zapytała, czy wiadomo coś w sprawie gazu i światłowodach w Zwierzynie. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że podczas objazdu dróg mieli obiecane, że odcinek 

drogi od torów do bajkowego przedszkola będzie uwzględniony, jednak starostwo ciągle 

tłumaczy się na brakiem środków. Widzą temat i starają się rozmawiać w tej sprawie  ze 

starostwem. W sprawie gazu zostało wysłane oficjalne pismo do Szczecina, które 

prawdopodobnie przekierowane zostało do Gorzowa Wlkp. Jest umówiony z projektantem  na 

wyjazd odnośnie przetarcia ścieżek w tej sprawie. Światłowody doprowadzane są do szkół na 

terenie gminy Zwierzyn. Zmieniło się już nastawienie operatorów, gdyż wcześniej nie byli 

zainteresowania małymi ośrodkami. Uległo to zmianie na korzyść mniejszych miejscowości.                

 

Stefania Sierocińska wnioskowała o wybudowanie chodnika na ul. Kościelnej i 

zamontowanie spowalniaczy na ul. Polnej w Zwierzynie. 

 

Włodzimierz Nobis wnioskował o: 

 naprawę przepustu oraz chodnika przy posesji p. Roguta w Górkach Noteckich, gdzie 

podczas opadów deszczu powstaje ogromne jezioro,  

 przeprowadzenie kontroli hydrantu przy posesji nr 30,31 na Kolonii Santockiej w 

Górkach Noteckich (pożar lasu w miesiącu lipcu ujawnił niesprawność hydrantu), 

 wycięcie odrostów drzew lip przy drodze powiatowej w Zwierzynie, jadąc od Górek 

Noteckich do skrzyżowania w kierunku Górecka.  

 

Tomasz Marć wójt gminy obiecał, że odrosty zostaną wycięte. Odnośnie przepustu 

poinformował, że zrzut opadowy wody nie może być przekierowany na posesję. Trzeba to 

załatwić prawnie, postara się w tej sprawie zareagować. 
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Dorota Kruszyna: 

 w imieniu komendanta OSP prosiła o pomoc w naprawie dachu remizy w Górecku, 

 wskazała na tablicę informującą o objeździe do miejscowości Drezdenko, której 

niewłaściwe ustawienie zagraża bezpieczeństwu przy wyjeździe na drogę. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że w sprawie naprawy dachu będą czynić starania, 

żeby pomóc, bo wie, że strażacy chcą przeprowadzić remont w wewnątrz obiektu, twierdząc, 

że jeżeli jest inicjatywa oddolna, to oni będą otwarci z pomocą. 

 

Renata Wąsik prosiła o wytłumaczenie mieszkańcom, dlaczego wniosek na modernizację 

sali wiejskiej w Gościmcu został odrzucony, dlaczego nie został zweryfikowany, skoro tyle 

lat jest składany i w jaki sposób oraz kiedy wójt zamierza wyremontować salę wiejską w 

Gościmcu. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że ogłoszony został konkurs z PROW-u na remonty 

sal wiejskich. Oni, żeby zdążyć z naborem zrobili dokumentację, która leżała trzy lata i 

czekali na hasło. Zmieniło się nazewnictwo z remontu na budowę, co wygenerowało 

dodatkowe koszty. Osoby przygotowujące wniosek przygotowały go zgodnie z wytycznymi, 

wzorując się na wniosku złożonym na SUW w Górkach Noteckich. Przy przyznawaniu 

punktów w trybie uznaniowym nie otrzymali ich tyle, co by zakwalifikowało wniosek do 

przyznania dotacji. Zastanawiali się, czy się nie odwołać w tej sprawie, jednak jeżeli mieliby 

spełnić wymagane kryteria (zatrudnienie animatora na cały etat), to koszt remontu wzrósłby 

2,5 krotnie i nie byli pewni, czy będą w stanie to udźwignąć. Doszli do wniosku, że remont 

przeprowadzą systemem gospodarczym przy wsparciu funduszu sołeckiego. Uważa, że są w 

stanie to wykonać i prace zaczęłyby się od przyszłego roku.  

 

Renata Wąsik zadała również pytanie, jaka jest odpowiedź od Wód Polskich w sprawie 

mostka koło posesji p. Mustra i  czy przewidziana jest naprawa tego mostka oraz pobocza 

przy drodze wojewódzkiej. 

 

Tomasz Marć  odpowiedział, że wola ze strony Wód Polskich jest, ale na dzień dzisiejszy 

brakuje środków i novum jest to, że obecnie procedury długo trwają. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska wnioskowała o naprawę uszkodzonego ogrodzenia boiska 

wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Gościmcu. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że temat jest mu znany, zamówione zostały części, które będą 

zamontowane. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska wnioskowała o usunięcie narośli na nawierzchni boiska. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że trzeba będzie w tej sprawie zareagować, nie powinno być z 

tym problemu. 
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Justyna Pawlak-Gudynowska wnioskowała o wyznaczenie przejścia pomiędzy boiskiem a 

szkołą w Gościmcu.  

 

Tomasz Marć poinformował, że nie wie, czy będzie to dobrze odebrane. 

 

Pozostałe wnioski i zapytania radni Justyna Pawlak-Gudynowska, Jarosław Skiba, Grzegorz 

Kuchciński zgłosili wyłącznie na piśmie (wnioski w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9. Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

 

Sołtysi Janusz Lessnau, Elżbieta Saliwon i Wojciech Basiński swoje  wnioski i zapytania 

zgłosili wyłącznie na piśmie (wnioski w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10. Wolne wnioski i informacje. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że: 

 najbliższa sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się 26 września 2018r. 

najprawdopodobniej w budynku Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie, 

 oświadczenia majątkowe w dwóch egzemplarzach radni mają obowiązek złożyć na 

dwa miesiące przed końcem kadencji, najpóźniej do 17.09.2018r. Można to zrobić 

również w piątek 14.09.2018r., 

 prosił przewodniczących komisji stałych RG Zwierzyn o sporządzenie sprawozdań z 

działalności w kadencji 2014-2018 na ostatnią sesję. 

 

O godz. 13
25

 salę obrad opuściła radna Justyna Pawlak-Gudynowska. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał protokół  

z wyjazdowego posiedzenia komisji, którego tematyką było przygotowanie szkół pod 

względem organizacyjnym do nowego roku szkolnego 2018/2019. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania  

z posiedzenia komisji społecznej. Za jego przyjęciem głosowało 11 radnych obecnych na sali 

obrad. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 10. 

 

11. Zamknięcie XLIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 13
35 

zamknął obrady XLIV zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn.  

 

 

 

        Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł:       

 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

 
   Marzena Kaczmarek                                                   Mirosław Gniewczyński 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


